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PROTOKÓŁ NR 0012.4.2.2022 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

 i Samorządu Terytorialnego  
w dniu 15 lutego 2022r. 

 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 12:00 – 13:30 
 
W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   Komisji  oraz  zaproszeni  goście,  
zgodnie  z załączonymi listami obecności.  
 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za 2021r. 

 
4. Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2022 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu miasta 
Jastrzębie-Zdrój uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach 
ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach 
 

 Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Arki Bożka – jednostce 
pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 

 Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwu Borynia – jednostce 
pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój 
 

 Pismo mieszkanki miasta. 

5. Wolne głosy i wnioski. 
 
6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 18 stycznia 2022r. 
 
7. Zakończenie posiedzenia. 
 
 
Ad.1.  
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa 
Publicznego i Samorządu Terytorialnego – Tadeusz Markiewicz.  
 
Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
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Ad.2.  
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad.3. 
Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za 2021r. 
 
Grzegorz Osóbka – Komendant Straży Miejskiej 
Ze Sprawozdaniem z działalności Straży Miejskiej za ubiegły rok zapoznaliście się 
państwo na Sesji styczniowej, w związku z tym, w uzgodnieniu                                   
z Przewodniczącym Komisji pragnę rozszerzyć wątek Zarządzania Kryzysowego 
dotyczący zarządzania kryzysowego i spraw obronnych, będący integralnym 
elementem funkcjonowania Straży Miejskiej.  
 
Krzysztof Figaś - Zarządzanie Kryzysowe i Sprawy Obronne 
Otrzymujemy pytania rozpoznawcze od Wojewody na temat możliwości 
przyjmowania uchodźców, na chwilę obecną odpowiadamy negatywnie, ponieważ 
Jastrzębie nie posiada obiektów, które można by przeznaczyć dla uchodźców                  
a hotele odpowiedziało nie, przystosowywanie obiektu jak szkoła, przeniesienie 
uczniów do innej, nie bierzemy pod uwagę, nie mamy sal konferencyjnych lub 
innych większych, które można byłoby w tym celu wykorzystać, nie stanowi                    
to dla nas wyzwania, któremu moglibyśmy podołać.  
System wykrywania i alarmowania w naszym mieście stworzone jest                           
15 jednostek, które na co dzień zajmują się przekazywaniem informacji                         
w sytuacji zagrożenia powiadamiania alarmowania i ostrzegania wszystkie                        
te jednostki, osoby w tym uczestniczące mają przydziały mobilizacyjne do 
wojska, osoby w tym uczestniczące, na co dzień sprawdzamy się podczas 
sprawdzania systemów alarmowych, sprawdzania łączności w ramach systemów 
wczesnego ostrzegania, różnego typu i rodzajów ładunków wybuchowych tzw.,  
gdzie w zeszłym roku takich zdarzeń było ponad 40 czyli otrzymujemy informację 
o ładunku wybuchowym ze szkół, ośrodków one są potwierdzane przez Katowice, 
informacja z Biura Policji w Warszawie, która przesyła nam rekomendację. W 
zeszłym roku wykonaliśmy pięć treningów systemów alarmowania na dzień 
dzisiejszy mamy 25 syren alarmowych załączonych z centrali miejskiej w 
Powiatowym Centrum Zarządzania Kryzysowego, który wszystko nadzoruje, 
przez Wojewodę i oczywiście z systemu komórkowego,  z którego mogę 
powiadomić w każdej chwili. W roku 2021 uzyskano zgodę na LPR-u dział 
operacji lotniczych w Warszawie na lądowania nocne na boisku LPR Zryw Bzie 
oraz Boiska MOSiR Moszczenica w związku z tym, że lądowania nocne wymagają 
specjalnych warunków. Przeprowadzamy 25 kontrole w ramach obrony cywilnej, 
5 kontroli kompleksowych, 6 kontroli problemowych i 13 kontroli z ewakuacji.           
W zeszłym roku został uzgodniony i zatwierdzony przez Wojewodę Powiatowy 
Plan Zarządzania Kryzysowego. Ponadto nadzorujemy prace społecznie użyteczne 
wykonywane przez osoby skazane.  
 
Jarosław Potępa 
Każdy kto w przypadku konfliktu wojennego szukałby u nas pomocy jest 
uchodźcą i musi otrzymać schronienie, o co pyta Wojewoda?  
 
Krzysztof Figaś 
Czy mamy obiekty, które możemy bezpośrednio dostosować do potrzeb 
uchodźców, które spełniają wszystkie elementy tj. sanitariaty, stołówki itp. z 
wyżywieniem i wszystkim co trzeba zapewnić, jest to zadanie Wojewody, który 
winien pokryć te koszty.  
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Grzegorz Osóbka 
Pytanie Wojewody brzmiało (…) zwracam się z prośbą o przekazanie informacji 
odnośnie obiektów zlokalizowanych na państwa terenie (…) których 
wykorzystanie byłoby możliwe do zakwaterowania cudzoziemców (obiekty 
hotelowe, hale sportowe, bursy, akademiki, obiekty wielkopowierzchniowe, 
szkoły) w przypadku wskazania obiektów wielkopowierzchniowych proszę                      
o przekazanie informacji w zakresie konieczności doposażenia w potrzebne 
sprzęty kwaterunkowo-socjalne (…). 
 
Tomasz Pater - Zarządzanie Kryzysowe i Sprawy Obronne 
W planie operacyjnym funkcjonowania miasta jest procedura dotycząca 
przyjmowania uchodźców na czas kryzysu i wojny. 
 
Urszula Sobik 
Gdzie znajdują się schorony w mieście? 
 
Krzysztof Figaś 
Są na kopalniach Jas Mos, ul. Towarowa, Zofiówka, Borynia. 
 
Jarosław Potępa 
A pod kinem Centrum? 
 
Krzysztof Figaś 
Pod kinem Centrum nie ma schronu gdyż nie ma tam nie ma wentylacji ani 
elektryki, pomieszczenie zostało zamurowane.  
 
Tomasz Pater przedstawił informację dotyczącą tworzenia Planu operacyjnego 
funkcjonowania miasta na czas wojny i kryzysu.  
 
Komisja odbyła dyskusję na temat holowania porzuconych samochodów na 
terenie miasta. Przewodniczący Komisji wyraził podziękowanie dla 
funkcjonariuszy Straży Miejskiej za współpracę w tym zakresie.  
 
Ad.4. 
Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2022 rok 

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Elżbieta Kosierkiewicz – Kierownik w 
Wydziale Budżetu i Skarbu.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu miasta 
Jastrzębie-Zdrój uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach 
ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Grzegorz Osóbka Komendant 
Straży Miejskiej. 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 
 Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Osiedlu Arki Bożka – jednostce 

pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój  
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Barbara Więckowska  Naczelnik 
Wydziału Dialogu Społecznego.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwu Borynia – jednostce 
pomocniczej miasta Jastrzębie-Zdrój 
 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Barbara Więckowska  Naczelnik 
Wydziału Dialogu Społecznego.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

 
 Pismo mieszkanki miasta. 

 
Komisja zapoznała się z treścią pisma, przyjęła do wiadomości.  

 
Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Barbara Więckowska 
Ruszyła procedura jastrzębskiego budżetu obywatelskiego, jest czas konsultacji  
z urzędnikami, zachęcam do tego. Od 1-21 marca jest to czas składania 
wniosków.  W maju w  terminie 16-21 maja  odbyć  się  musi dodatkowa Komisja  
aby zaopiniować wnioski.  
 
Ad.6. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 18 stycznia 2022r. 
 
Protokół przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji - Tadeusz Markiewicz podziękował wszystkim                        
za przybycie po czym zakończył posiedzenie. 

Protokołowała  
Agnieszka Bąk                   

      Przewodniczący Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego 
i Samorządu Terytorialnego 

Tadeusz Markiewicz 


